



ACADEMIC AFFAIRS IN KMU

25 Aug.2025



教務成果亮點 Academic Highlights

★2025年印尼台灣高等教育展

Highlights of the 2025 Taiwan Higher Education Fair in Indonesia

「2025年印尼台灣高等教育展」由本校醫藥暨應用化學系林韋佑教授及高齡長期照護碩士學位學程楊家琪副教授,協同本校心理系印尼籍同學,自8月13日至8月18日假泗水、棉蘭2地展出,教育展現場熱絡,由本校師長及同學分享有關赴台升學資訊及心得。



The "2025 Taiwan Higher Education Fair in Indonesia" was attended by Professor Wei-Yu Lin from the Department of Medicinal and Applied Chemistry and Associate Professor Chia-Chi Yang from the Master Program of Long-Term Care in Aging, together with an Indonesian student from the Department of Psychology.



The event took place from August 13 to 18 in Surabaya and Medan. The exhibition attracted enthusiastic participation, with our faculty members and student sharing information and personal experiences about pursuing higher education in Taiwan.

★英語角 English Corner for Teachers

為提升教師在課堂中使用英語教學的信心與培養英文教學的能力,安排有教學經驗的外籍師資,以小班制(10人)方式進行英語角活動。透過環境的營造與外師的帶領,給予本校教師使用英語的機會增進口說能力,並同時提升使用英語的信心。輕鬆的用英語聊天,讓教師聊出自然而然的信心。

To enhance teachers' confidence in using English for instruction and to develop their English teaching abilities, experienced foreign instructors are invited to lead English Corner activities in small groups (10 participants per class).





By creating an immersive environment and guided practice with native-speaking teachers, our faculty are provided with opportunities to use English, improve their speaking skills, and strengthen their confidence in using the language. Casual English conversations allow teachers to build confidence naturally while chatting.





★數位課程再度通過教育部課程認證

Digital course has once again passed the Ministry of Education's course certification

本校磨課師課程「細菌與人類疾病」順利通過教育部「非正規教育數位課程認證」,目前本校共計有四門課程獲得認證,未來將持續於空中大學之TaiwanLIFE平台開設終身學習學分班,拓展課程效益。

KMU MOOCs "Medical Bacteriology" has successfully passed the Ministry of Education's Certification for Non-Formal Digital Courses. At present, a total of four courses from KMU have been certified.

In the future, we will continue to offer lifelong learning credit programs on the TaiwanLIFE platform to further enhance the benefits of our courses.





≥ 教務資訊快遞 Academic News Express

學生數位自學 Digital Self-Learning for Students

(1)114-1學期申請數位自學學分採計期程:114年8月25日~9月19日下午5時止

Credit Application Period: August 25 to September 19, 2025, until 5:00 PM.

(2)114-1學期數位自學課程補助申請期程:114年8月1日~115年1月31日,隨到隨審,並請留意發票/

收據曰期,逾期者於次學期再提出申請,否則不予受理。(了解更多:https://reurl.cc/NxxM8n)

Subsidy Application Period: August 1, 2025, to January 31, 2026. Please ensure

invoice/receipt dates are within the valid period. Late submissions will only be accepted next semester.

臺灣大專院校人工智慧學程聯盟

Taiwan College and University

Artificial Intelligence Program Alliance

臺灣大專院校人工智慧學程聯盟(TAICA)曰前己公告 114-1學期課程共計10門,相關資訊已 公告於教務 處網站,歡迎有與趣同學選讀。

(了解更多: https://reurl.cc/2QQor6)

The Taiwan Artificial Intelligence College Alliance (TAICA) has announced a total of 10 courses for the 114-1 semester. Related information is available on the Office of Academic Affairs website. Students interested are welcome to enroll.



• 英語角- English Corner for Teachers

114-1學期,小班報名(10位),將於114年10月開課。

114年10月15日(三) 114年10月22日(三)

114年10月29日(三) 114年11月5日(三)

For the 114-1 semester, small-class enrollment (10 participants) will begin

in October 2025. Classes are scheduled as follows:

October 15, 2025 (Wednesday) October 22, 2025 (Wednesday)

October 29, 2025 (Wednesday) November 5, 2025 (Wednesday)

• 114-1學期市民學苑&非學分班招生中! ▼▼▼

114-1 Academic Year Community Learning Center&Non-Credit Classes

Enrollment Open

114-1學期市民學苑和非學分班開始報名啦!

超多有趣又實用的課程,讓你輕鬆學新技能、身心靈

放鬆。不管是想充實自己還是提升自己的競爭力, 都很適合喔!招生訊息請見:

https://reurl.cc/QaayM0

The 114-1 academic year Community
Learning Center and Non-Credit Classes are
now open for registration! There are lots of
fun and practical courses that let you easily
learn new skills and relax your body and
mind. Whether you want to enrich yourself
or boost your competitiveness, these courses
are perfect for you! For enrollment
information, please see:

https://reurl.cc/QaayM0



- 選課及課程停修重要時程 Schedule of Course Selection and Withdrawal
 - (1)第一階段課程加退選:114年9月8日起上午9時~114年9月12日中午12時

Stage 1 Add/Drop: From September 8, 2025, 9:00 AM to September 12, 2025, 12:00 PM

- (2)第二階段課程加退選:114年9月12日起晚上8時~114年9月19日中午12時

 Stage 2 Course Add/Drop: From September 12, 2025, 8:00 PM to September 19, 2025, 12:00 PM
- (3)校際選課受理時間:114年9月8日~114年9月19日

Intercollegiate Course Selection: From September 8, 2025 to September 19, 2025

(4)人工加退選:114年9月19日下午3時起至114年9月26日下午5時止

Manual Course Add/Drop: From September 19, 2025, 3:00 PM to September 26, 2025, 5:00 PM

(5)課程停修請於114年11月24日至114年12月5日期間辦理

Course Withdrawal: From November 24, 2025, to December 5, 2025

- 研究生學位考試重要時程 Schedule of Graduate Degree Examinations □
 - (1)博士班資格考核申請自114年9月8日起至114年9月19日止

Doctoral Qualification Examination Application: From September 8, 2025, to September 19, 2025

(2)研究生論文考試申請自114年9月8日起至114年10月31日止

Application of Graduate Thesis Examination: From September 8, 2025, to October 31, 2025

(3)研究生上網維護指導教授名單自114年10月1日起至10月31日止

Graduate Students' Online Update/Maintain of the List of Thesis Advisors: From October 1, 2025, to October 31, 2025





25 Aug.2025

這些事可以洽詢教務處



高雄醫學大學教務處-首頁

https://academic.kmu.edu.tw/index.php/zh-tw/

註冊課務組

- 註冊
- 休學、退學、復學
- 選課、成績
- 學分抵免、採計
- 輔系、雙主修申請
- 畢業
- 學生證遺失補發
- 一般教室借用
- 課輔申請

招牛組

- 研究所考試
- 轉系考試
- 私醫轉學考試
- 學士後醫學系考試
- 高醫中山轉校考試
- 大學部獎助學金 (獎勵優秀高中生)

教務企劃組

- 跨領域(微)學分學 程
- 培力英檢考試
- TAICA人工智慧聯 盟課程
- 數位自學

教學發展與資源

中心

- 教學評量
- 教學型兼任助理 (TA/ATA)
- BLS考試

推廣教育與數位 學習中心

- 推廣教育課程
- 數位器材借用
- 數位課程
- · IRS

高雄醫學大學 KAOHSIUNG MEDICAL UNIVERSITY

未來高醫 引領未來

Get information here! (

https://academic.kmu.edu.tw/index.php/zh-tw/

Division of Registration and Curriculum

- Registration
- Suspension, Withdrawal, and Resumption of Study
- Course Selection and Grading
- Credit Transfer and Recognition
- Application for Minor and Double Major
- •Graduation
- Replacement of Lost
- +Classroom Reservation
- •Application for Tutoring Assistance

Division of Admissions

- Graduate School Entrance Examination
- Department Transfer
- Transfer Examination for Private Medical Universities
- Post-Baccalaureate
 Medicine Program
 Examination
- KMU-NSYSU Inter-University Transfer
 Examination
- Undergraduate Scholarships (for Outstanding High School Students)

Division of Academic Affairs Planning

- Interdisciplinary (Micro)
 Credit Programs
- +English Proficiency Empowerment Test
- •TAICA AI Alliance Courses
- Digital Self-Learning

Teaching Development and Resource Center

- Teaching Evaluation
- (TA/ATA) Teaching
 Assistants / Academic
 Teaching Assistants
- Basic Life Support (BLS)
 Examination

Center for Continuing Education and Digital Learning

- Continuing Education
 Programs
- ·Digital Equipment Rental
- •Digital Learning Courses
 •IRS

高雄醫學大學

KAOHSIUNG MEDICAL UNIVERSITY

未來高醫 引領未來





25 Aug.2025

選課流程

資訊 學生資訊系統網址: wac.kmu.edu.tw

- 1.課表查詢
- 預選課前請先至學生資訊系統Q.1.06課程資料查詢(課程大綱及課程進度),查 詢開課資訊
- 2.網路選課
- 學生於選課期間至學生資訊系統D.1.12a網路選課 新版, 進行選課
- 必修課程系統直接帶入,選修及通識課程需自行加選、系統抽籤結束後,需自 行上網查閱、規劃下階段選課
- 校際選課請查閱教務處的最新消息公告
- 3.人工加退選

必修、選修課程:填寫紙本加退選單,於加退選期限內送至教務處計冊課務 通識課程:人工加退選期間,至教務處註冊課務組加退選(限人數未額滿之通識課程); 需填寫通識課程專用加退選單。

4.確認選課

學生於網路、人工加退選結束後,務必至學生資訊系統確認課表,逾期即不得 再以任何理由要求加/退選課程。

5. 準時上課

依照課程進度表至課堂上課。

Course Selection System : wac.kmu.edu.tw

1.Course Schedule

· Log in Student Information System (Q.1.06 Course Information) to check course outlines before course pre-selection.

2.Online Course

- Log in Student Information System (D.1.12a Online Course Selection New Version) to select courses during course selection period.
- Required courses are automatically assigned by system. Electives and general education courses must be added by student. Please check system after result is released.
- · Please refer to the latest announcements on the Office of Academic Affairs website.

3.Manual drop/add course

- •Must complete Drop/Add Form and submit to Registration and Curriculum Section within the official period.
- •May apply the courses with available slots during manual drop/add period.

4.Confirm course

· After completing both online and manual drop/add procedures, students must confirm their course schedule in the Student Information System. Once the deadline has passed, no further requests for course additions or withdrawals will be accepted under any circumstances.

5.Ready for course

Attend classes according to the course schedule.





25 Aug.2025

期中停修制度

- 為照顧學生在學期中可能發生之學習適應問題,開放學生於每學期第12至13週提出課程停修申請,至多2門課程(含校際選課課程);且停修後,當學期修習學分數不得低於學則規定之最低學分數(大一至大三至少16學分、大四至少9學分)
 ※修讀TAICA課程,依聯盟規定停修時間辦理
- 2 通過停修課程之科目名稱仍會記錄於學生歷年成績列表中,並於 成績欄上註記「W」。惟該科目將不會有成績紀錄,且學分數不 會納入當學期平均成績計算。
- 3 辦理停修後,同一學期不得再以任何理由申請加選。
- **4** 相關規定請參閱本校本校學生選課辦法第八條規定辦理。

Mid-Semester Course Withdrawal Policy

- To support students who may encounter learning or adaptation difficulties during the semester, students are allowed to apply for course withdrawal during weeks 12 to 13 of each semester. Each student may withdraw from up to two courses (including inter-university courses). After withdrawal, the total credits for the semester must not fall below the university's minimum credit requirements:
 - •Freshman to Junior: at least 16 credits
 - ·Senior: at least 9 credits
 - ** For TAICA courses, withdrawal must follow the regulations and schedule set by the alliance.
- Courses officially withdrawn will still appear in the student's transcript with a notation of "W" in the grade column.

 However, no grade will be recorded for the withdrawn course, and its credits will not be included in the semester GPA calculation.
- After withdrawal, students may not add any new courses for the same semester under any circumstances.
- KAOHSIUA
- 4 For detailed regulations, please refer to Article 8 of the KMU Course Selection Guidelines.





25 Aug.2025

英文畢業門檻相關規定

① 申請英文畢業門檻審核流程

學生資訊系統 D.2.5.05證照(含英 檢維護)登錄資料

上傳合格證明文 件之電子檔 將合格證明文件影 本貼於英文畢業門 檻證明文件上

連同正本送至 學系審查

教務處確認通過, 系統更新

(請填寫聽/說/讀/寫成績)

- ② 修習進修英文課程規定 (詳細課程資訊請洽語言與文化中心)
 - 一學期之選修課程(0學分),每週上課二小時,修讀課程合格之學生等同通過畢業 門檻標準。
 - 需繳納820元語言實習費。

高雄醫學大學 KAOHSIUNG MEDICAL UNIVERSITY

未來高醫 引領未來

詳細內容可以參考:教務處網頁-註冊課務組公告訊息!



English Proficiency Graduation Requirement

Application procedure for proficiency review

Student Information System D.2.5.05 License and Certification Records (including English Proficiency Test Maintenance)

(Please fill in your scores for Listening /

Upload the related certification

Attach a copy of the valid certificate to the English Proficiency Graduation Requirement Form

Submit the original document for review

System will be updated accordingly once approved

- (2) The regulations for remedial English courses are as follows (For detailed course information, please contact the Center for Language and Culture)
- The remedial course lasts for one semester (0 credits) with 2 hours of instruction per week.
 Students who pass the course are considered to have met the English proficiency graduation requirement.
- A Language Laboratory Fee of NT\$820 is required.



未來高醫 引領未來

For more, pls check website of Office of Academic Affairs – Registration and Curriculum Section







25 Aug.2025

教學評量簡介(1)



- 為瞭解學生對課程及教師教學的相關意見,於每學期期中考後 開放教學評量,分為「課程評量」、「教師教學評量」,採不 記名作答
- 完成全部課程評量填卷優先性:完成當學期修課所有「課程評量」者,可於期末老師完成成績登錄後,優先上網查詢成績; 未全部完成者,約晚7-10天才可於系統查詢成績



未來高醫 引領未來

Teaching Evaluation(1)

- To understand students' feedback on courses and teaching, teaching
 evaluations are open after the midterm exams each semester. The evaluation
 consists of two parts: 「Course Evaluation」 and 「Teaching Evaluation」, and
 responses are anonymous.
- Students who complete all 「course evaluations」 for the semester will be given
 priority access to view their grades online once instructors have submitted them.
 Those who do not complete all evaluations will be able to access their grades
 approximately 7–10 days later.









25 Aug.2025

教學評量簡介(2)

*填寫教學評量有兩種方式:

- 一、從本校校務資訊系統
- D.學生資訊系統 >> D.1.教務資訊 >> D.1.20.教學評量暨導師 評量填問卷
- 綠燈「◉」:表示全部問卷已填寫完成,並存檔成功



二、隨手可得:使用教學評量APP

- 手機下載i高醫APP: 在MyKMU\教學評量
- 教學評量APP操作影片:請至教學發展與資源中 心網頁:教學評量->常見問題

Teaching Evaluation(2)

*How to complete teaching evaluation:

- Log in to the Student Information System → D.
 Academic Affairs → D.1. Academic Information → D.1.20.
 Teaching and Advisor Evaluation Questionnaire
- Green light 「●」: Completed.



iKMU APP

Download i高醫APP: MyKMU\teaching evaluation







25 Aug.2025

跨領域(微)學分學程

培養學生第二專長,增廣多元學習領域,提供豐富學習管道

修讀(微)學分學程免額外收費,歡迎本校學生踴躍申請,強化自我跨領域專業能力

1 由

申請修讀學程

2 開始修讀學程課程

3 申請學程證明書

- 學生資訊系統「D.E.0.01.修讀學分學程申請」,點選新增並存檔
- 依序由學程開設單位及教務處進行 線上資格審核作業
- 依各學程課程規劃表選課,並達成修讀基本規定
- 學生資訊系統「D.E.0.04.學程證明」,確認課程明細 (如有已修畢卻未帶入課程可自行新增)且填寫問卷後, 列印紙本,檢附成績單送學程開設單位及教務處核章
- 審核完畢後即製作證書,約莫14個工作日後可領取

推動非國考證照及公共衛生學系雙證書-「1畢業證書+1(微)學程證書」

自108學年度起,修畢(微)學分學程納入前述學系畢業條件之一

國立中山大學攻頂聯盟合作,開放兩校學生於修畢他校學程後取得學程證明書

東高相關資訊敬請至本校學程網站查閱 未來高醫 引領未來

KAOHSIUNG MEDICAL UNIVERSITY



學程網站

Interdisciplinary (Micro) Credit Programs

To help students develop a second specialty, broaden their interdisciplinary learning, and provide diverse study pathways.

<u>Enrollment in (Micro) Credit Programs is free of additional charge</u>, and students are encouraged to apply to strengthen their cross-disciplinary expertise.

Promoting non-licensure certificates and the dual certificate program in the Department of Public Health – "1 diploma + 1 (micro) program certificate."

Since the 2019 academic year, completing a (Micro) Credit Program has been included as one of the graduation requirements for the department mentioned above.

In collaboration with National Sun Yat-sen University (Apex University Alliance), students from both universities may obtain a program certificate upon completing a program at the partner institution. For more details, please visit the university's program website.

The university's programs are categorized into seven major fields, offering 18 credit programs and 36 micro credit programs.







25 Aug.2025

多元學習 儲備能量

- 本校教務處推廣教育與數位學習中心開辦多元學習課程
 - 藝文應用(如粉彩、素描;古琴藝術基礎課程、薩克斯風初級、英語會話練習等)
 - 健康休閒(如專屬教練課、瑜珈、網球、皮拉提斯與核心訓練等)
 - 身心靈(如太極拳、駿鶴養生內功、敲開健康與美麗-徒手按摩、耳穴按摩保健等)
 - 專業繼續教育(如初級救護技術員繼續教育訓練、游離輻射防護講習課、醫檢人員繼續教育課程等)
- 部份課程本校學生享有9折優惠,亦有早鳥優惠、團報優惠



歐迎本校學生報名上課,不僅可提升職場競爭力,也能強健體魄,提升自我能量

KAOHSIUNG MEDICAL UNIVERSIT

Diverse Learning · Empower Yourself

- The Center for Continuing Education and Digital Learning offers a wide variety of courses to support diverse learning and lifelong growth Including:
 - Arts & Culture: Pastel painting, sketching, introduction to guqin art, beginner saxophone, English conversation practice, etc.
 - Health & Recreation: Personal coaching, yoga, tennis, Pilates, and core training.
 - Mind & Body: Tai Chi, Junhe Health Qigong, hands-on massage, auricular acupressure, etc.
 - Professional Continuing Education: EMT basic continuing training, radiation protection seminars, continuing education for medical technologists, etc.
- KMU students enjoy a 10% discount on selected courses, along with group registration discounts.



如本校學生報名上課,不僅可提升職場競爭力,也能強健體魄,提升自我能量





25 Aug.2025



Digital teaching resources, MOOC programs

